
Referat fra Forretningsudvalgsmøde d. 31. august 2023 
Tilstede var: Jørgen Friis Bak, Steen Bording Andersen, Daniel Pedersson (referent), Povl Nørgaard, 
Erik Moes, Hans Oluf Schou og Børge Terkelsen. Fraværende var Birgitte Skjøtt 
 
1. Revision af vedtægter 
Enighed om ikke at være klar til at præsentere udkast på halvårsmødet, grundet travlhed, sygdom og andre 
forhold. Skubber præsentation af udkast til generalforsamling i 2024. Drøftet muligheden for at afholde 
ekstraordinær generalforsamling, til vedtagelse af forslag senere i 2024. 
 
Forskellige modeller for medlemskab af Fællesrådet blev diskuteret. 4 modeller blev foreslået, hvoraf modeller 
skal belyses grundigere. Daniel laver renskrivning af de tre modeller og pro/con oversigt, somskal drøftes 
yderligere på næste FU møde i september 
 
På FU mødet i oktober skal et indledende udkast til vedtægter være klar til at blive diskuteret. Steen har skrevet 
linjer til nogle punkter, Daniel laver udkast til alle punkter. Resten af FU er dog velkomne til også at komme 
med forslag og input. 
 

2. Halvårsmøde 

Afholdes 12. oktober fra 19.30-21.30 på Beder Sognegård. Er meldt ud på hjemmesiden. Som følge af 

udskydelsen af vedtægtsforslag vil dette ikke være et punkt på dagsordenen. I stedet vil der være tre 3 temaer, 

som mødet vil omhandle: 

- Natur og landskaber: ny natur, beskyttelse af drikkevand, biodiversitet 

- Planstrategi 2023: hvad betyder den for Beder, Malling og Ajstrup nu og i de kommende år? 

- Byudvikling: seneste nyt om mobilitet og infrastruktur, lokale projekter, resume fra første møde i 

byudviklingsgruppen 

Derudover vil vinderen af konkurrencen Sprøjtefri Haver blive annonceret og vinderprojektet for de 50.000 

blive præsenteret. 

3. Borgerdrevet Omstilling - Aarhus ser Grønt 

Vi takker pænt nej til at deltage i mødet 

4. Planstrategi 2023 

FU har sendt høringssvar ind til kommunen. De andre høringssvar omhandlende lokalområdet blev drøftet. 

5. Nye naturlandskaber syd for Aarhus 

Erik orienterede om arbejdet i gruppen “Ny Natur”, som arbejder med kommunens forslag til 300 ha. Ny natur 

syd for Aarhus. 

6. Status for ansøgning til “arven” 

De 7 forslag, som indtil videre er kommet ind, blev kort berørt. Ansøgningsfristen er 1. september, hvorfor det 

stadig er muligt at modtage flere forslag. På FU mødet i september vælges vinderprojektet. 



7. Økonomi 

Børge redegjorde for økonomien. P.t. bankbeholdning på 205.000 kr. Heraf er 50.00 kr “arven” og 20.000 kr. 

afsat til byfesten. Børge afventer stadig dokumentation for udgifter, før tilskuddet til byfesten kan udbetales. 

8. Grøn Gruppe 

Erik og Povl orienterede om arbejdet i gruppen. Folderne til kampagnen “Sprøjtefri Haver” blev levere senere 

end forventet. Omdeling er derfor stadig i gang, forventes afsluttet i start september. Der sendes en reminder 

ud til grundejerforeninger omkring konkurrencen. Da borgerbazaren er blevet aflyst bliver vinderen i stedet 

annonceret på halvårsmødet. 

Malling Vandværk har åbent hus 23. september kl.13-14. Opfordring til at deltage. 

9. Trafik 

Daniel orienterede om Trafikgruppens situation. Der er fortsat lav tilslutning, hvorfor det er svært at lave noget 

konkret arbejde i gruppen. Møderne er derfor suspenderet fra august, indtil en ny model for gruppen kan blive 

sat i værk. FU udtrykte opbakning til de ændringer, som allerede er lavet på dokumentation, kommunikation og 

organisering, og ønsker dette fastholdes ved gruppens genopstart. 

Forsøget med 40 km/t på Byagervej er startet og skilte er nu placeret på strækningen. Der har været  enkelte 

henvendelser med kritik for placering af disse, men dette har FU ikke mulighed for at påvirke. I løbet af 

efteråret starter forberedelsen af fase 2, hvor Fællesråd, foreninger og private borgere kan  foreslå 40 km/t 

strækninger eller zoner. Afventer p.t. kommunen for yderligere information om dato. 

FUs foretræde omkring Giber Ringvej har medført en tilpasning af projektet. En sikker løsning for cyklister i 

sydgående retning, ved det kommende shunt, etableres inden for økonomiske ramme. Projekteringen af denne 

ændring har dog forsinket projektet og vejen forventes nu åbnet i september.  

Kommunen har lavet ny en liste med prioriteringer af anlægsprojekter i lokalområdet de kommende år, på 

baggrund af forårets borgermøde og spørgeskemaundersøgelse. 

10. Byudvikling 

Steen orienterede om det 1. møde i byudviklingsgruppen, som netop lige har været afholdt. På mødet blev der 

drøftet boliger, boligtyper og byplanlægning. 

11. EBC 

Nyeste melding er, at projektet først forventes realiseret i 2027. 

12. Kalenderen 

• 6. sep. kl. 16-18 Ny Natur (EM/JFB) 

• 28. sep. kl 19:30 FU 

• BMA Fællesråd 31-08-23 

• 12 okt. kl 19:30 Beder Sognegård Halvårsmøde/Ekstraordinær generalforsamling 

• 13. nov. kl 19:30 Trafikgruppe 



• 15. nov kl 18:30-21:30 borgermøde Ny Natur Vilhelmsborg 

• 16. nov. kl 19:30 FU 

• 22. nov kl 18:30-21:30 borgermøde Ny Natur Moesgaard  

• 29. nov kl 18:30-21:30 borgermøde Ny Natur Ajstrup 

• 5. dec. 16-18 Vild Natur (EM/JFB)  

• 11. jan. kl 19:30 FU 

• tor 8. feb. kl 19:30 FU 

 13. Eventuelt 

Per Bach ønsker at præsentere forslag om nyt koordinerende forum/arbejdsgruppe til FU. Inviteres med til 

næste møde i september. 

Erik synes der skal laves navneskilte til FU, så det er muligt at identificere os som repræsentanter. Erik gør det 

forberedende arbejde til at få dem trykt, hvorefter FU vil godkende et forslag på senere møde. Navneskiltet 

skal indeholde navn, logo og Fællesrådets titel. 

 

Børge ønsker lokalesituation kommer på dagsordenen til næste møde, da der er kommet nye informationer 

omkring muligheden for lokaler på Malling Plejehjem. 


